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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till försvarsminister Pål Jonson (M)

2024/25:573 Upphandling av eldhandvapen

Försvarsmakten har nu, enligt SVT, beställt 15 000 så kallade 
interimsvapen direkt från den amerikanska armén. Bakgrunden är att 
Försvarsmaktens standardvapen från kalla kriget är utnötta, men leveranserna 
av nya automatkarbiner räcker inte till.

Enligt SVT:s avslöjande finns det sedan 2023 ett avtal med den finländska 
vapentillverkaren Sako, som ska leverera Försvarsmaktens nya eldhandvapen i 
en gemensam upphandling med Finland. Upphandlingen beskrivs i handlingar 
som central för försvarsförmågan. Men på grund av bland annat att 
direktupphandlingen med Sako överklagats av den tyska konkurrenten Heckler 
& Koch kan de finländska vapnen inte levereras i den takt som Försvarsmakten 
har behov av. Därför beslöt FMV tidigare i höst att köpa in så kallade 
interimsvapen direkt från den amerikanska arméns lager. I handlingar SVT tagit 
del av från FMV beskrivs affären som brådskande.

Med anledning av ovanstående vill jag fråga försvarsminister Pål Jonson:

 

Hur ser ministern på att förmågan att upphandla något så grundläggande som 
eldhandvapen till Försvarsmaktens personal, och avser ministern att vidta några 
åtgärder för förbättringar kring dessa upphandlingar så att vi inte riskerar att 
hamna i en bristsituation i framtiden?

………………………………………

Björn Söder (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-12-11
Besvaras senast
2024-12-18 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


